
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 357 (Alm. del), som Sund-
hedsudvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 7. marts 2007 
 

Spørgsmål 357: 
"Ministeren bedes oplyse om de nye regler for kunstig befrugtning, som har 

virkning pr. 1. januar 2007, medfører nogen ændringer i forældres mulighe-

der for at gennemføre et nyt inseminationsforløb vedrørende et barn num-

mer 2 og følgende på et offentligt sygehus. Er det således i overensstem-

melse med reglerne, hvis et offentligt sygehus afviser inseminationsbe-

handling vedrørende barn nr. 2 med henvisning til, at afvisning følger af de 

nye regler pr. 1. januar 2007, idet forældrene i øvrigt er indstillet på at beta-

le for behandlingen.” 

 

 

Svar: 
Som nævnt i min besvarelse af spørgsmål 353 fastlægger den gældende 

lovgivning serviceniveauet for behandling med kunstig befrugtning i det 

offentlige sygehusvæsen. 

 

Dette betyder, at der ydes behandling med henblik på at få ét barn. Er der 

nedfrosne æg fra en tidligere behandling, kan der gives tilbud om at få op-

sat æg inden for nedfrysningstidens længde med henblik på muligheden for 

yderligere at få et barn. 

 

De behandlinger, der tilbydes i det offentlige sygehusvæsen, er vederlags-

fri, og der kan ikke ydes behandling mod betaling. Forældre, der ønsker at 

betale for behandling, som det offentlige sygehusvæsen ikke tilbyder, må 

således opsøge en af de private fertilitetsklinikker.   
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